
Долгота дня 16.02
Луна

27 июля  – в Тельце,
28, 29 – в Близнецах

ISSN 2073-1000

Ночью +16...+18
ДНЕМ +27...+29
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Небольшая облачность.
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Ветер северный 5-7 м/с.

заўтра – дзень работнікаў гандлю

Падтрымка
для дрэваў

М а й с т р ы  ў ч а с т к а 
м е т а л а а п р а ц о ў к і 
“Добрушскага камунальніка” 
вырабілі металічныя апо-
ры для маладых дрэўцаў. 
Канструкцыі носяць не толькі 
практычны характар. Яны 
маюць элементы мастацкай 
коўкі, паведамілі ў камуналь-
най арганізацыі.

11 апор у бліжэйшыя дні 
будуць устаноўлены каля 
вербаў, што высаджаны па 
вуліцы Паскевіча. 

Наталля ВАСІЛьЕВА

Бізнес
пашырае межы
Восем мікраарганізацый з 

прыватным капіталам сёлета 
зарэгістраваны ў Добрушы. 
Адна з іх – фермерская гаспа-
дарка, яшчэ шэсць плануюць 
займацца гандлем і аказаннем 
паслуг. З’явіўся новы суб’ект і 
ў галіне дрэваапрацоўкі.

Я к  п а в е д а м і л і  ў  р а й -
в ы к а н к а м е ,  к о л ь к а с ц ь 
аб’ектаў прыватнага бізнесу 
п а в я л і ч в а е ц ц а  ш т о г о д . 
Сёння ў раёне працуюць 
180 мікра-, малых і сярэдніх 
прыватных прадпрыемстваў. 
А ж ы ц ц я ў л я ю ц ь  с в а ю 
д з е й н а с ц ь  і  б о л ь ш  з а 
5 0 0  і н д ы в і д у а л ь н ы х 
прадпрымальнікаў. 

Сяргей МІХАЙЛАЎ

Сумнае рэха 
вайны

Добрушскія пашукавікі на 
чале з кіраўніком абласнога 
аб’яднання “Ніколі не забу-
дзем” Мікалаем Басянковым 
бралі ўдзел у міжнароднай 
вахце памяці, прысвечанай 
30-годдзю пошукавага руху 
Браншчыны.

З расіянамі і дабрушанамі ў 
выяўленні загінулых на месцах 
баёў пад сялом Хвастовічы ў 
Калужскай вобласці працавалі 
прадстаўнікі Магілёўскай 
вобласці і некалькіх рэгіёнаў 
Украіны.

Вынікам вахты стала зна-
ходка астанкаў пяці байцоў 
Чырвонай арміі.

Сяргей ВоЛьГІН

Весткі з месцаў
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«прощай»?

Из редакции – 
на велосипеде
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Cкладаныя добрага сэрвісу
– Да нас часта завітваюць 

прыезжыя, асабліва ў выхад-
ныя, – расказвае суразмоўца. 
– Спыняюцца, каб купіць той 
жа вады. А выходзяць з паке-
там пакупак.

Тавар трэба ўмець пра-
панаваць,  л ічыць Тамара 
Васільеўна, чый стаж у гандлі 
перавышае 30 год. Пакупніку 
трэба расказаць, паказаць і 
нават даць пакаштаваць. Такі 

падыход дапамагае калекты-
ву паспяхова выконваць за-
данне па тавараабароце на-
ват нягледзячы на сур’ёзных 
канкурэнтаў у Церахоўцы. 

Візітнай жа карткай гэ-
т а г а  м а г а з і н а  п а к у п н і к і 
лічаць добрасумленнасць і 
тактоўнасць. 

– Наша сям’я  па прадук-
ты ходзіць толькі сюды, – 
дзеліцца меркаваннем мала-

ды жыхар Церахоўкі Арсеній 
Бяздольны. – Тут не падма-
нуць, не аблічаць, параяць 
самае лепшае.  

– Калі  в ітрыны і  паліцы 
запоўнены, працаваць ляг-
чэй і прыемней, – кажа Тамара 
Піпчанка. – Сёння ў асарты-
менце – 25 груп  тавараў, у 
кожнай – па некалькі відаў. 
Толькі марожанага, да пры-
кладу, каля 10 найменняў. 

Многія мясцовыя жыха-
ры ўжо выпрацавалі  свае 
гастранамічныя прыяры-
т э т ы .  Н а п р ы к л а д ,  а д д а -
ю ц ь  п е р а в а г у  к а ў б а с н а й 

прадукцыі з Калінкавіч,  а 
хлеб, кандытарскія выра-
бы даспадобы церахоўскія. 
Па назіраннях прадаўцоў, 
у апошні час людзі звярта-
юць больш увагі на змесціва 
прадукта. Прыхільнікі зда-
ровага харчавання зной-
дуць у магазіне патрэбныя 
гародніну, фрукты, крупы і 
іншае. Куточак гаспадарчых 
тавараў у краме таксама да-
рэчы. Работнікі яе займаюц-
ца і нарыхтоўкамі другасных 
рэсурсаў і сельгаспрадукцыі.  

Людміла НАЗАРАВА
Фота Яўгена УСЦІНАВА

Магазін №102 Гомельскага філіяла аблспажыўсаюза жы-
хары гарпасёлка Церахоўка неафіцыйна называюць прыда-
рожным. Размяшчэнне аб’екта лічыць удалым і загадчыца 
гандлёвай кропкі Тамара Піпчанка. 
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Добрушскі край

27 ліпеня 2019 г.общество

на связи

facebook.com/vdobrushe/

29 июля с 10.00 до 12.00 по телефону 3-03-48
 пройдет прямая телефонная линия 

с участием  
Надежды Владимировны ШУКАЙЛОВОЙ, 

начальника отдела землеустройства райисполкома.

Чувство гордости  
вызывает ритуал 
получения оружия.
На заставе он 
проходит торжественно 
и патриотично.

теМа недели

служиМ отечеству

Па намалоце сярод 
экіпажаў камбайнераў:

Самойленка Пётр Рыгоравіч, Варганаў Андрэй Мікалаевіч, 
ААТ “Калінінскі”, на КЗС-1218 убралі 313 гектараў плошчаў 
і намалацілі 862 тоны зерня.

Варганаў Мікалай Анатольевіч, Данільчанка Мікалай 
Пятровіч,  ААТ “Калінінскі”, на КЗС-1218 убралі 300 гектараў 
плошчаў і намалацілі 827,2 тоны зерня.

Асадчы Уладзімір Міхайлавіч, Шчарбакоў Сяргей 
Аляксандравіч, ААТ “Уцеўскае”, на КЗС-1218 убралі 272,1 
гектара плошчаў і намалацілі 598,4 тоны зерня. 

Па намалоце сярод маладзёжных 
экіпажаў камбайнераў:

Марфушкін Аляксандр Аляксандравіч, Сычоў Сяргей 
Сяргеевіч, ААТ “Уцеўскае”, на КЗС-1218 убралі 286 гектараў 
плошчаў і намалацілі 629,8 тоны зерня.

Афанасенка Яўген Аляксандравіч, КСУП “Кругавец”, на 
КЗС-1218 убраў 212,9 гектара плошчаў і намалаціў 466,3 

тоны зерня.
Малашанка Яўген Рыгоравіч,  Шустаў Валерый 

Уладзіміравіч, КСУП “Крупец”, на КЗС-1218 убралі 189 
гектараў плошчаў і намалацілі 535 тон зерня.

Сярод вадзіцеляў 
на адвозцы зерня:

Старацітараў Аляксандр Мікалаевіч, ААТ “Калінінскі”, на 
ГАЗ-САЗ-35071 перавёз 868,3 тоны зерня.

Лебедзеў Генадзь Рыгоравіч, ААТ “Завідаўскае”, на МАЗ-
650108 перавёз 1136 тон зерня.

Бандарэнка Віктар Мікалаевіч, ААТ “Уцеўскае”, на МАЗ-
555 перавёз 750,2 тоны зерня.

Сярод маладых вадзіцеляў 
на адвозцы зерня:

Ярмоленка Антон Аляксандравіч, ААТ “Калінінскі”, на МАЗ-
555102 перавёз 921,1 тоны зерня.

Шкурко Міхаіл Васільевіч, ААТ “Уцеўскае”, на МАЗ-551605 
перавёз 816,7 тоны зерня.

Лідары 
жніва

Аператыўная інфармацыя па 
стане на 26 ліпеня 2019 года

Президентская 
инспекция

Президент Беларуси Александр Лукашенко 
25 июля с воздуха проинспектировал ход убороч-
ной кампании в нескольких регионах страны.

Президентский вертолет пролетел над чернобыль-
скими районами, состояние дел было видно как на 
ладони. Далее маршрут пролегал по восточным райо-
нам страны, вплоть до Витебской области, рассказали 
в пресс-службе Главы государства. Там отметили, что 
президентская инспекция стала логичным продол-
жением состоявшегося два дня назад республикан-
ского селекторного совещания по вопросам уборки 
урожая.

Глава государства 25 июля совершил рабочую поезд-
ку в Ветковский район Гомельской области. Президент 
посетил птицефабрику «Белоруснефть-Особино», где 
ему доложили о социально-экономическом развитии 
региона, финансовом состоянии предприятия и пер-
спективах его развития, а также ознакомился с уборкой 
зерновых культур на примере хозяйства «Радуга-Агро». 
В хозяйстве Александру Лукашенко продемонстриро-
вали несколько зерноуборочных комбайнов на газомо-
торном топливе, изготовленных по его поручению.

Общение с жителями
Президент Беларуси Александр Лукашенко во 

время рабочей поездки в Ветковский район, по-
страдавший от аварии на чернобыльской АЭС, 
пообщался с жителями районного центра. 

Возле городского бассейна Ветки, который в числе 
других объектов также посещал Глава государства, 
Александра Лукашенко ожидали местные жители. 
Хотели не столько задать вопросы или рассказать о 
проблемах, сколько поприветствовать Президента, 
поблагодарить его за приезд и все то, что делается в 
городе для комфортной жизни людей. «Мы вас любим, 
ценим, уважаем, Александр Григорьевич! Приезжайте 
к нам почаще!» – раздавались голоса в группе людей, 
окруживших Президента. Глава государства тепло при-
ветствовал собравшихся.

На память о приезде Главы государства у жите-
лей Ветки останутся личные фото- и видеозаписи 
на телефонах (многие снимали на смартфоны почти 
всю беседу), а юные участники встречи получили в 
подарок традиционный горький шоколад без сахара 
«Президент». «Почему не спрашивали о проблемах, 
не жаловались?» – поинтересовались журналисты 
у мужчины, который принимал активное участие в 
разговоре. «А на что мы можем жаловаться, если все 
хорошо? Пенсия, зарплата вовремя, в магазинах все 
есть. Люди на дачах работают, – поясняет Александр, 
пенсионер, коренной житель Ветки. – Кто хочет рабо-
тать, тот работает, получает деньги и наслаждается 
жизнью». «Эмоции зашкаливают. Это первый человек 
в республике. Настолько приятно, сколько он делает 
для народа, для каждого: маленького, взрослого, для 
пожилых людей, – рассказала работница местного 
лесхоза Тамара Убоженко. – У нас Ветка, казалось 
бы, – такой маленький городок, а как замечательно. 
Только развивайся и живи».

По материалам БелТА

А на плечах – 
зеленые погоны

На пограничной заставе «Круговец-Калинино» – молодое пополнение

Пятеро уроженцев разных 
уголков Беларуси, призванных 
на срочную военную службу, 
прибыли недавно в распоря-
жение Гомельской пограничной 
группы. С ними встретились 
журналисты «ДК». 

– За два месяца застава стала 
моим домом, – слова инспек-
тора третьей категории Ильи 
Петрова звучат искренне. 

Могилевчанин доволен усло-
виями, отношением руковод-
ства, возможностью развивать 
свои способности. Выпускник 
военной кафедры, получивший 
два высших технических обра-
зования, в органах пограничной 
службы оказался по собственно-
му желанию. Говорит: для него 
престижно и почетно служить 
на пограничной заставе. Хотя 
отбор был сложным: медкомис-
сии, проверки, психотесты…

– Сегодня впервые заступил 
на дежурство, – рассказывает 
Илья. – Теперь придется само-
стоятельно принимать решения, 
при необходимости отдавать 
команду «К бою!».  

Чувство гордости у 25-летнего 

солдата вызвал ритуал по-
лучения оружия. На заставе 
он проходит торжественно и 
патриотично. 

С о в р е м е н н ы е  т е х н и ч е -
ские средства охраны грани-
цы детально изучил сержант-

контрактник Андрей Дергачёв. 
Он – один из четырех пред-
ставителей Добрушчины, кото-
рые несут службу в Круговце-
Калинино. Андрей сюда ездит из 
Васильевки. А вскоре, поделил-
ся планами заместитель началь-
ника заставы по идеологической 
работе Андрей Яцевич, молодую 
семью обеспечат служебной 

квартирой. Здесь заинтересо-
ваны, чтобы военнослужащие 
оставались служить и по истече-
нии срока действия контракта. 

– В свое время отслужил в 
МВД, получил водительское удо-
стоверение, попробовал найти 
призвание на «гражданке», – 
рассказывает Андрей Дергачёв. 
– Вскоре понял: хочу служить. 
Обратился в войсковую часть 
1242. Вакансий водителя на тот 
момент не было. Предложили 
должность инструктора отделе-
ния технических средств охраны 
границы. Восемь месяцев этим 
занимаюсь. Интерес и желание 
только растут. 

– Наши солдаты не остаются 
незанятыми и во внеслужебное 
время, – отмечает заместитель 
командира. – Это и ежедневная 
физподготовка, работа в под-
собном хозяйстве, тренировки 
по следопытству, занятия с со-
баками. Служба должна быть 
школой жизни, считает руковод-
ство заставы.

Людмила НАЗАРоВА
Фото 

Евгения УСТИНоВА

Заместитель начальника заставы Андрей Яцевич (справа) с подчиненными  Андреем Дергачёвым 
и Ильей Петровым 


